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PROTOKÓŁ NR XXXIV/09 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 27 i 31 marca 2009 r. 
w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    26 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Uroczyste wręczenie dyplomów dla zwycięzców eliminacji regionalnych do                          

IX Ogólnopolskiego Festiwalu Twórczości Teatralno-Muzycznej Osób 
Niepełnosprawnych „ALBERTIANA 2009”. 

6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi                       
o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego ze szczególnym 
uwzględnieniem priorytetowych kierunków działania Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska w Łodzi w celu zapewnienia na obszarze Powiatu Zgierskiego 
naleŜytej ochrony środowiska. 

7. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

8. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Zgierzu. 

9. Przyjęcia sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVII/451/2006 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 czerwca 2006r. w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz 
osób niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2006 - 2010. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/76/07 Rady Powiatu Zgierskiego                 
z dnia 29 czerwca 2007r. w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy dziecku                 
i rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2007-2013. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XVI/165/08 Rady Powiatu Zgierskiego             
z dnia 29 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 
rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, na rok 2008.  

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zaopiniowanie wniosku o czasowe zaprzestanie działalności Oddziału Chorób 

Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych w Powiatowym Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu; 

b) obsługi księgowo-finansowej niektórych szkół i placówek oświatowych; 
c) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
d) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013; 
e) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „A”; 
f) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „B”. 
13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
14. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Oświadczenia i wnioski radnych. 
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17. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
18. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XXXIV sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego 27 marca br. o godz. 1005.  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego,  wprowadza do 
porządku obrad XXXIV sesji w pkt 12 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                          
nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.  w sprawie uchwalenia 
budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „C”. 
Jednocześnie Zarząd przekazał równieŜ projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                           
nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia 
budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „A” po autopoprawkach przyjętych 
19.03.2008r. 
Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 20 marca 2009r. stanowi załącznik nr 4                 
do protokołu.  
 
Starosta Zgierski Jacek Socha w imieniu Zarządu Powiatu wnioskował o wprowadzenie do 
porządku obrad projektów uchwał w sprawach: 
1) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.             

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „D”; 
2) zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 września 2008r.          

w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez 
Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika               
w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku 
od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej; 

3) zmiany uchwały nr XXXIII/281/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 2009r.             
w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia, a takŜe wysokość 
oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego, na rok 
2009. 

  
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad:  
1) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 
– druk „D” 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu   11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  wniosek przyjęła. 
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2) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego 
z dnia 26 września 2008r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz 
dotyczącego przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie 
ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka 
w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu   11 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  wniosek przyjęła. 
 

3) projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXIII/281/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 lutego 2009r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom niektórych składników 
wynagrodzenia, a takŜe wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 
dodatku mieszkaniowego, na rok 2009 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu     0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  wniosek przyjęła. 
 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXIV sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Uroczyste wręczenie dyplomów dla zwycięzców eliminacji regionalnych do                           

IX Ogólnopolskiego Festiwalu Twórczości Teatralno-Muzycznej Osób 
Niepełnosprawnych „ALBERTIANA 2009”. 

6. Przyjęcie informacji Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi                       
o działalności Inspekcji na obszarze Powiatu Zgierskiego ze szczególnym 
uwzględnieniem priorytetowych kierunków działania Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska w Łodzi w celu zapewnienia na obszarze Powiatu Zgierskiego 
naleŜytej ochrony środowiska. 

7. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego.  

8. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 
w Zgierzu. 

9. Przyjęcia sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVII/451/2006 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 29 czerwca 2006r. w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz osób 
niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2006 - 2010. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/76/07 Rady Powiatu Zgierskiego                 
z dnia 29 czerwca 2007r. w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy dziecku                    
i rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2007-2013. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XVI/165/08 Rady Powiatu Zgierskiego               
z dnia 29 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 
rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych, na rok 2008.  
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12. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany uchwały nr XXXIII/281/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 lutego 

2009r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia,                   
a takŜe wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego, na rok 2009;  

b) zaopiniowanie wniosku o czasowe zaprzestanie działalności Oddziału Chorób 
Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych w Powiatowym Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Zgierzu; 

c) obsługi księgowo-finansowej niektórych szkół i placówek oświatowych; 
d) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
e) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013; 
f) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „A”; 
g) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „B”; 
h) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 

2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 druk „C”; 
i) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008r. 

w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „D”;  
j) zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 września 

2008r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego 
przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie 
ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E                              
– ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

14. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Oświadczenia i wnioski radnych. 
17. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
18. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Radni otrzymali ustalony porządek. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XXXIII sesji nie zgłoszono. 

Radny Tadeusz Iwaniuk poprosił o przesyłanie projektu protokołu wcześniej drogą 
elektroniczną. 
 
Przewodniczący Rady przyjął prośbę radnego. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXIII sesji. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  
 
Ad. 4 
Radny Krzysztof Kozłowski w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłosił 
wniosek o przyjęcie przez Radę Powiatu Zgierskiego negatywnego stanowiska dla rządowego 
projektu ustawy Prawo geologiczne i  górnicze.  
Wniosek Klubu stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Radny Krzysztof Kozanecki podkreślił, i Ŝ przyjęcie stanowiska zgłoszonego przez Klub 
Radnych PiS wiąŜe się ze zmianą porządku obrad. Zatem naleŜy głosować nad jego 
wprowadzeniem do porządku. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad                 
w pkt 13  ww. stanowiska. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
  
Jednocześnie Przewodniczący zwrócił się do Klubów Radnych  i Komisji Statutowo-Prawnej                     
o zajęcie stanowiska w sprawie. 
 
Radny Wojciech Budziarski zaproponował, aby wprowadzić do porządku obrad równieŜ list 
otwarty do Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie wynagrodzenia pracowników 
niepedagogicznych. UwaŜa, Ŝe ta sprawa jest o wiele waŜniejsza od przyjętego przed chwilą 
wniosku.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, Ŝe jest to list. JeŜeli radny ma przygotowane 
stanowisko w tej sprawie to oczywiście podda je pod głosowanie i Rada zdecyduje czy 
wprowadzić je do porządku obrad.  
 
Radny Krzysztof Gawroński zapytał czy coś nowego dzieje się w sprawie budynku przy                  
ul. Średniej 4 w Ozorkowie. 
 
Ad. 5 
Radny Tomasz Tołłoczko poinformował, iŜ w roku bieŜącym była juŜ IX edycja 
Ogólnopolskiego Festiwalu Twórczości Teatralno-Muzycznej Osób Niepełnosprawnych 
„ALBERTIANA 2009”. Festiwal wymyślony przez Annę Dymną i ks. Tadeusza Isakowicza-
Zalewskiego. Finał festiwalu ma miejsce w Krakowie. Polska jest podzielona na 5 regionów. 
W Zgierzu są eliminacje dla 3 województw: łódzkiego, warszawskiego i podlaskiego. Po raz 
trzeci zespół Powiatu Zgierskiego wygrywa ten festiwal i jest zwycięzcą na szczeblu juŜ 
ogólnopolskim.  
 
Starosta po złoŜeniu podziękowań wręczył dyplomy. 
 
Przewodnicząca Zarządu Koła w Zgierzu Polskiego Stowarzyszenia na Rzecz Osób                        
z Upośledzeniem Umysłowym BoŜenna Piotrowicz podziękowała za to wyróŜnienie.                 
Nie musi mówić jak bardzo waŜne jest takie wyróŜnienie dla aktorów, to znaczy, Ŝe są                   
w środowisku społecznym Powiatu Zgierskiego tak jak wszyscy inni obywatele,                         
tak docenieni.  Podziękowała za przychylność, wsparcie i pomoc ze strony władz powiatu, 
Gminy Miasto Zgierz i Gminy Zgierz. Jest to niesamowite przeŜycie, kiedy Anna Dymna na 
scenie mówi, Ŝe wśród gości, osób towarzyszących są przedstawiciele tych samorządów.           
To jest piękne,  to daje im motywacje do dalszego działania. Podziękowała za to. 
Korzystając z okazji złoŜyła Ŝyczenia z okazji zbliŜających się Świąt Wielkanocnych. 
 
Opinie do materiałów i projektów uchwał zgłoszonych na XXXIV sesję Rady Powiatu 
Zgierskiego stanowią załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad. 6 
Informacja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w Łodzi o stanie środowiska          
na obszarze Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Łodzi Piotr Maks przedstawił informację                  
w zakresie działalności kontrolnej Inspektoratu. 
 
Pracownik WIOŚ Bartłomiej Świątczak w formie prezentacji multimedialnej przekazał 
informację odnośnie działalności monitoringowej i jej wyników. 
 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Tomaszowi 
Tołłoczko. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Radny Wojciech Budziarski poinformował, iŜ dyrektywa UE w 2007r. nakazała w lakierach 
samochodowych ograniczenie emisji gazów. Obowiązujący od 1 stycznia 2008r. program 
wprowadził całkowity obowiązek uŜywania lakierów wodnych. Tam gdzie działalność jest 
prowadzona legalnie ta dyrektywa jest realizowana. Radny zapytał jaka jest kontrola czy jest 
w ogóle jakaś prowadzona nad firmami działającymi nielegalnie tzw. szarą strefą.  
Ponadto radny podkreślił, i Ŝ mówi się o tym, Ŝe jest bardzo duŜy deficyt wód gruntowych          
czy jest taki program, który zapewnia jakieś dowadnianie.  
 
Inspektor odniósł się do podniesionych kwestii.  
Jeśli chodzi o wykorzystanie farb, które stanowią źródło emisji lotnych związków 
organicznych to trudno mówić o kontroli czegoś o czym nie wiedzą. Są organy, które 
prowadzą pokątnie po cichu, w sposób nielegalny, ukryty działalność gospodarczą. Są od tego 
urzędy skarbowe, są od tego organy ścigania. Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, 
jeŜeli jest w jakiś sposób wprowadzony w tego rodzaju działania to ma tylko rolę 
drugorzędną, a nie rolę sprawczą. Ponadto naleŜy zwrócić uwagę na taki szczegół dotyczący 
podziału przedsięwzięć i instalacji. Stosowne rozporządzenie Rady Ministrów mówi, Ŝe do 
instalacji mogących znacząco oddziaływać na środowisko z tym obligatoryjnym 
obowiązkiem sporządzenia raportu, czyli wg nowej nomenklatury wprowadzanej zmianą 
ustawy prawo ochrony środowiska i ustawą o dostępie do informacji o środowisku i jego 
ochronie do tych przedsięwzięć instalacji zaliczają się te, które mają roczne zuŜycie tych 
lotnych związków organicznych 150 kg/h lub 200 ton rocznie. Nowe przepisy ustawy                    
o swobodzie działalności gospodarczej stanowią, Ŝe Wojewódzki Inspektor Ochrony 
Środowiska i nie tylko on, nie moŜe znienacka przyjść na kontrolę. Musi z odpowiednim 
wyprzedzeniem o zamiarze przeprowadzenia kontroli poinformować przedsiębiorcę.  
Wyprzedzające poinformowanie nie musi być dokonane jedynie w szczególnych sytuacjach, 
kiedy mamy doczynienia: z powaŜną awarią; z bezpośrednim zagroŜeniem zdrowia i Ŝycia 
ludzi środowiskiem, które musi być udokumentowane. W sytuacjach, kiedy istnieje 
domniemanie, Ŝe coś jest nielegalnego, Ŝe się zuŜywa tam nadmierne ilości tych materiałów 
lakierniczych, ta emisja jest emisją niezorganizowaną, czyli trudną do uchwycenia w sensie 
pomiarowym i porównania z jakimiś wskaźnikami normatywnymi tam praktycznie rzecz 
biorąc WIOS jest bezsilny w tym stanie prawnym jaki obowiązuje.    
Co do pytania drugiego to WIOŚ nie zajmuje się tematem obniŜenia wód gruntowych tylko 
jest instytucją, która zajmuje się monitoringiem stanu środowiska i działalnością inspekcyjną. 
Natomiast sfera dotycząca programowania, rozwoju małej retencji w województwie to jest 
zadanie Marszałka Województwa w szczególności jego agendy tj. Wojewódzkiego Zarządu 
Melioracji i Urządzeń Wodnych.  
 



 8

Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał czy nie ma juŜ Ŝadnych zagroŜeń, jeŜeli chodzi                           
o składowiska odpadów mieszczących się na terenie byłej ZPB Boruty. 
 
Inspektor poinformował, Ŝe jeśli chodzi o składowisko za Bzurą to tam Wojewoda wydał 
stosowne decyzje w związku z obsunięciem się skarpy i stwierdzonymi przekroczeniami 
dopuszczalnych stęŜeń zanieczyszczeń zarówno w gruncie jak i wodach rzeki Bzury.                    
Jest kwestia egzekucji tej decyzji. JeŜeli podmiot nie posiada środków to ta egzekucja jest 
praktycznie rzecz biorąc utrudniona. Składowisko bezpośrednio opiera się swoją objętością, 
skarpą o koryto rzeki i naleŜy tam przedsięwziąć takie działania techniczne, które odizolują tą 
zgromadzoną przez szereg lat materię od koryta rzeki, od wód podziemnych.  Trzeba ten teren 
odizolować od wpływów atmosferycznych. Konieczne są jakieś środki, nakłady do 
poniesienia, Ŝeby ten teren zabezpieczyć. W związku z tym albo celowe jest jakieś 
przedsięwzięcie publiczno-prywatne w sytuacji niepodejmowania  przez spółkę bezpośrednio 
działań, czy teŜ ciągłego sugerowania braku środków, albo umieszczenie tego zagroŜenia na 
liście zagroŜeń finansowanych z określonych programów. Składowisko za Bzurą zostało 
wskazane i podane do wiadomości Głównego Inspektora Ochrony Środowiska.   
Drugie nieeksploatowane juŜ składowisko odpadów przemysłowych praktycznie juŜ w tej 
chwili nie funkcjonuje. Jakieś działania są prowadzone na obszarze składowiska, ale nie na 
obszarze konkretnych kwater. Wiadomo, Ŝe pozwolenia na budowę drugiej kwatery nie ma.  
  
Radny Tadeusz Iwaniuk był zainteresowany czy podany stopień zanieczyszczenia 
przenikającego Bzury jest stały corocznie. 
 
Inspektor wyjaśnił, Ŝe jeŜeli chodzi o tą incydentalną sytuację związaną ze składowiskiem za 
Bzurą to były jednorazowo przeprowadzone pomiary w związku z obsunięciem się skarpy. 
 
Radny Adam Bączyk zadał pytanie czy WIOŚ wydawał jakieś stanowisko w sprawie 
ewentualnego powstania kopalni węgla brunatnego w Rogóźnie.  
 
Inspektor odpowiedział, Ŝe nie ma jakiś skoncentrowanych w szczególności badań 
związanych z zamiarem takiego czy innego wykorzystania obszaru gdzie zalegają złoŜa węgla 
brunatnego i wysadu solnego. UwaŜa, Ŝe warto by było (starosta ma taką moŜliwość) 
wystąpić do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Łodzi, ul. Sienkiewicza 3                   
z prośbą, aby pod obrady Wojewódzkiej Komisji Ocen Oddziaływania na Środowisko poddał 
problem dalszego wykorzystania tego obszaru. Werdykt Komisji jest brany pod uwagę przy 
ocenie dokonywanej juŜ na poziomie konkretnego postępowania administracyjnego przez 
konkretne organa administracji, w tym organa ochrony środowiska. Na poziomie 
wojewódzkim nie jest prowadzone dzisiaj Ŝadne postępowanie, które dotyczy zamiaru 
wydobycia, dotyczące kopalni, czy dotyczące innych przedsięwzięć.  
 
Radny Henryk Tomczak zapytał pytanie czy udało się coś zrobić w sprawie dzikiego 
składowiska odpadów chemicznych w Kwilnie. Czy jest w ogóle jakiś pomysł na rozwiązanie 
tego problemu.    
 
Inspektor podkreślił, Ŝe przede wszystkim to nie jest składowisko. Zgodnie z definicją 
składowisko jest to miejsce wyznaczone w trybie ustawy o planowaniu zagospodarowaniem 
przestrzennym, na którym to moŜna legalnie deponować odpady. Kwilno to jest miejsce 
magazynowania odpadów. W sytuacji, kiedy nie funkcjonują Ŝadne zezwolenia, pozwolenia 
to rola WIOŚ w tej materii jest rolą pomocniczą. Natomiast jest przepis art. 34 ustawy                        
o odpadach, który stanowi, Ŝe jeŜeli ktoś nielegalnie magazynuje odpady w miejscu na ten cel 
nie przeznaczonym to wójt, burmistrz, prezydent podejmuje stosowne działania, Ŝeby te 
odpady usunąć. Ustęp 2 tej ustawy wskazuje sposoby usunięcia tych odpadów. TakŜe całość 
zagadnienia od strony prawnej leŜy po stronie samorządu.   
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Przewodniczący Rady Osiedla Stare Miasto w Zgierzu Mirosław Kolenda przedstawił                  
co nurtuje mieszkańców Zgierza. Wiadomo, Ŝe wysypisko to za Bzurą wymaga 
zabezpieczenia i jest zgłoszone. Bardzo istotny jest fakt, Ŝe właścicielem tego terenu jest 
firma Eko Boruta. Ona otrzymała za złotówkę prawa do terenu, ale miała to składowisko za 
Bzurą zrekultywować. Do dzisiaj z tego obowiązku się nie wywiązała. Wypełniła pierwszą 
kwaterę, nie rozpoczęła rekultywacji. Przewodniczący będąc na terenie składowiska Eko 
Boruta, juŜ po jego zamknięciu, widział duŜe ilości odpadów zawierających azbest, które            
(co prawda) były zmagazynowane na paletach w workach foliowych tak jak to nakazują 
przepisy. Ich było bardzo duŜo. Z tego co wie nadal jeszcze się tam znajdują. Co dalej z tymi 
odpadami zawierającymi azbest. Podczas spotkań na komisjach i sesjach Rady Miasta Zgierza 
firma Eko Boruta wskazywała taki element, Ŝe jeśli dostaną pozwolenie na drugą kwaterę 
wówczas rozpoczną rekultywację składowiska za Bzurą. To nie jest w porządku. W związku z 
tym zapytał czy są jakieś środki prawne, kto mógłby przedsięwziąć te środki prawne, aby jak 
najszybciej zabezpieczyć to składowisko za Bzurą.  Czy są środki jakiegokolwiek przymusu, 
aby wywrzeć na firmie Eko Boruta dopełnienie podjętych zobowiązań. Czy w jakikolwiek 
sposób moŜna uzaleŜniać wydanie koncesji na utworzenie drugiej kwatery składowiska od 
rekultywacji składowiska za Bzurą. 
Drugą sprawą jest to, Ŝe przy ul. Uroczej w Zgierzu niedaleko Starostwa znajduje się 
wytwórnia mas bitumicznych. W chwili kiedy ta wytwórnia była otwierana mieszkańcy 
miasta narzekali na zapachy i pewne uciąŜliwości z tym związane. Prawdopodobnie firma ta 
rozpoczęła działalność nie mając stosownych uprawnień, natomiast był to tzw. rozruch 
technologiczny. Czy jest to monitorowane, czy firma posiada wszelkie stosowne uprawnienia.  
 
Inspektor oznajmił, Ŝe według jego wiedzy odpady azbestu gromadzone na składowisku Eko 
Boruty nie są odpadami przeznaczonymi do składowania, tylko do magazynowania. Jak 
wiadomo przepis stanowi, Ŝe jeŜeli stosowne pozwolenie to określa  moŜna takie odpady 
magazynować przez okres nie dłuŜszy niŜ 1 rok. To miejsce jest traktowane jako pewna baza 
magazynowa odpadów, które trafiają do miejsc docelowych, czyli do miejsc składowania.            
Z azbestem nic innego nie moŜna zrobić poza tym, Ŝe moŜna go zeskładować na składowisku 
odpadów niebezpiecznych. Przy czym składowisko odpadów niebezpiecznych to nie jest 
jakieś szczególne składowisko ze szczególnymi obostrzeniami, bowiem ono nie wymaga ani 
uszczelnienia dodatkową izolacją syntetyczną, ani teŜ specjalistycznych badań 
hydrogeologicznych, które by mówiły czy to składowisko potencjalnie wpływa na wody 
podziemne. Azbest jako minerał moŜna składować w gołą ziemię, tylko trzeba zakończyć 
eksploatację tego składowiska „na poziomie minus 2 poniŜej poziomu otaczającego terenu”             
i przez 50 lat po zakończeniu eksploatacji takiego składowiska nie moŜna tego terenu 
wykorzystywać ani rolniczo, ani w Ŝaden inny sposób. TakŜe demonizować problemu azbestu 
nie naleŜy, bo tak naprawdę jeŜeli nie mamy doczynienia z pyleniem to uciąŜliwości dla 
zdrowia nie ma. Z kontroli WIOŚ prowadzonych na terenie Eko Boruty nie wynika,                     
Ŝeby przekroczone były ani terminy, ani ilości odpadów tam magazynowanych. W związku           
z tym nie mogą stwierdzić, Ŝe nastąpiło złamanie z prawem  
Odnośnie wytwórni mas bitumicznych to od razu temat juŜ rodzi konflikt na obszarze 
planowania przestrzennego. Emisja z wytwórni mas bitumicznych ta technologiczna ze źródeł 
skoncentrowanych w  postaci  emitorów ona zwykle nie jest przekraczana dlatego, Ŝe dzisiaj 
juŜ mamy doczynienia z innymi rozwiązaniami. Nawet dla największej wytwórni 240-260 ton 
na godzinę, to te ilości nie powodują przekroczeń dopuszczalnych stęŜeń zanieczyszczeń                
w powietrzu. Owszem jest problem pyłów, kurzu wzbudzanego ruchem pojazdów, pylenia                          
i emisji niezorganizowanej związanej z pobieraniem składników produkcyjnych do asfaltu              
z zasieków kruszywa oraz hałasu. To jest problem rzeczywisty. Jednak ta emisja 
niezorganizowana nie moŜe być wyznacznikiem przekraczania norm przepisów ochrony 
środowiska. W głównej mierze naleŜy dobrze zlokalizować taką wytwórnię, bo ona jest 
potrzebna, bo potrzebne są drogi. Trzeba odpowiednio planować wykorzystanie terenu, Ŝeby  
z góry nie rodzić konfliktów. 
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Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 
Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 7  
Informacja ocena stanu sanitarnego Powiatu Zgierskiego za rok 2008 stanowi załącznik nr 8 
do protokołu.  
 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny Waldemar Wereszko przedstawił informację. 
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Wiceprzewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1200. 
Wiceprzewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1215. 
 
Ad. 8 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu za rok 2008 
stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
p.o. Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Violetta Drewnowska przedstawiła 
sprawozdanie.   
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  17 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 9 
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVII/451/06 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                    
29 maja 2006r. w sprawie przyjęcia programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych               
w Powiecie Zgierskim na lata 2006-2010 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
p.o. Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła sprawozdanie.   
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
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Ad. 10  
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr IX/76/07 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                       
29 czerwca 2007r. w sprawie uchwalenia przyjęcia lokalnego programu pomocy dziecku              
i rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
 
p.o. Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła sprawozdanie.   
 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Radny Henryk Tomczak zapytał ile jest rodzin zastępczych. Jaka ilość byłaby optymalna, 
Ŝeby zabezpieczyć potrzeby powiatu, czy ona jest wystarczająca. 
 
Dyrektor zaznaczyła, Ŝe było by wskazane, aby rodzin zastępczych było więcej. W domach 
dziecka na terenie Powiatu Zgierskiego przebywa w tej chwili 65 dzieci. Te dzieci mogłyby 
trafić do rodzin zastępczych. Bardzo cięŜko jest pozyskać rodziców zastępczych. W roku 
ubiegłym PCPR podejmował działania (propagowanie ulotek, programy telewizyjne) 
zmierzające do pozyskania nowych rodzin zastępczych. Nie są jednak w stanie zmusić rodzin 
do podjęcia się rodzicielstwa zastępczego, które z jednej strony wiąŜe się z wielkimi 
wymaganiami, a z drugiej strony z duŜą odpowiedzialnością.   
 
Przewodniczący Rady przejął prowadzenie obrad.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 11 
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XVI/165/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                       
29 lutego 2008r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 
społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych, na rok 2008 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 
p.o. Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawiła sprawozdanie.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do informacji. 
 
Radny Adam Bączyk zadał pytanie z czego wynika tak mała liczba wniosków na rehabilitację 
zawodową osób niepełnosprawnych. Z 11 złoŜonych wniosków pozytywnie zostało 
rozpatrzonych 6. Czy jest to złe propagowanie. Wykorzystany został limit środków 
przeznaczonych na ten cel, czy nie ma potrzeby zwiększenia tego limitu, Ŝeby te miejsca 
pracy dla osób niepełnosprawnych tworzyć. 
Następnie radny wyraził zainteresowanie czy jest prowadzona kontrola w kwestii korzystania 
z środków na turnusy rehabilitacyjne, czy nie ma sytuacji, Ŝe co roku korzystają te same 
osoby. 
   
Dyrektor odniosła się tylko do pytania w kwestii rehabilitacji społecznej. Wyjaśniła,                     
Ŝe kryteria udzielanych dofinansowań do turnusów rehabilitacyjnych jasno zostały 
sprecyzowane. NaleŜało tak uczynić, poniewaŜ środków na to zadanie z roku na rok jest coraz 
mniej, a wnioskodawców przybywa. W roku 2007 na to zadanie było 600.000 zł, w roku 
2008r. wstępnie planowanych było 400.000 zł. KaŜdy wniosek poddawany jest  weryfikacji.                    
W pierwszej kolejności z dofinansowania korzystają dzieci niezaleŜnie od tego czy korzystały 
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z niego w latach poprzednich. W następnej kolejności dofinansowanie otrzymują osoby, które 
nigdy w Ŝyciu nie korzystały z takiego dofinansowania. A jeŜeli środki pozwalają 
dofinansowane są równieŜ osoby, które wcześniej z dofinansowania  korzystały.    
 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak  oznajmił, Ŝe jeŜeli chodzi o pytanie z zakresu  
rehabilitacji zawodowej to dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy występuje o środki, które 
zazwyczaj mu wystarczają. Ilość przyznawanych dofinansowań jest związana                                   
z przygotowaniem odpowiedniego projektu, biznesplanu. W ubiegłym roku tylko 6 projektów 
się kwalifikowało do udzielenia dofinansowania. 
 
Radny Adam Bączyk poprosił o podanie jakie stanowiska pracy zostały utworzone. 
 
Członek Zarządu Powiatu Tomasz Jędrzejczak  oświadczył, Ŝe z uwagi na to, Ŝe jest to 
pytanie szczegółowe odpowiedź zostanie radnemu udzielona w późniejszym terminie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  20 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1240. 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1350. 
 
Ad. 12a) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały Nr XXXIII/281/09 Rady Powiatu Zgierskiego           
z dnia 27 lutego 2009r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom niektórych składników wynagrodzenia,            
a takŜe wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego, na rok 2009 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/290/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.  w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom niektórych składników 
wynagrodzenia,  a takŜe wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 
dodatku mieszkaniowego, na rok 2009 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad. 12b) 
Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku o czasowe zaprzestanie działalności 
Oddziału Chorób Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych w Powiatowym Zespole 
Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu Zbigniew Jarosik  przedstawił 
projekt uchwały.  
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Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki przekazał sugestię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 
uchwały. Komisja wyraziła pozytywną opinię, ale sugeruje, aby w przyszłości takich  przerw 
w działalności szpitala nie organizować, a prace związane z jakimiś drobnymi naprawami 
przeprowadzać zamykając jedną, dwie sale, a nie cały oddział. Jest informacja,                          
Ŝe świadczenia medyczne w tym czasie będzie pełnił Wojewódzki Szpital Specjalistyczny             
w Zgierzu. Jednak z opinii lekarzy w nim pracujących wynika, Ŝe wówczas, szczególnie na 
Oddziale Chorób Wewnętrznych, robi się sytuacja nie do pozazdroszczenia  zwłaszcza dla 
pacjentów. Pacjenci bardzo często są odsyłani z braku miejsc, albo leŜą na korytarzach.  
Następnie występując w imieniu Klubu Radnych Platforma Obywatelska radny zgłosił 
wniosek, aby zmienić termin przerwy. Okazuje się, Ŝe miesiące letnie są miesiącami duŜego 
napływu pacjentów do szpitali, dlatego Klub proponuje, aby termin wskazany w  §1 zastąpić 
nowym terminem i Ŝeby ta przerwa odbyła się w dniach „od 17.10.2009r. do 17.11.2009r.”. 
 
Dyrektor odnosząc się do wniosku powiedział, iŜ  statystyka wskazuje, Ŝe zachorowalność 
głównie na Oddziale Chorób Wewnętrznych jest tylko i wyłącznie w okresie wiosennym                   
i w okresie jesiennym. W związku z tym dyrektor bałby się złoŜyć propozycję zamknięcia 
tego typu oddziału poza okresem letnim, kiedy ma najmniejszą zachorowalność. 3 lata temu 
w okresie letnim, kiedy nie było takiej przerwy na Oddziale Internistycznym było  od 7 do 10 
pacjentów. Dyrektor uwaŜa, Ŝe nie jest aŜ tak duŜa liczba pacjentów, która powodowałaby 
jakieś ogromne problemy z obłoŜeniem Wojewódzkiego Szpitala. Przesunięcie terminu 
przerwy zdaniem dyrektora jest niewłaściwym posunięciem, bowiem  październik, listopad to 
okres, kiedy jest zwiększona zachorowalność na zapalenia oskrzeli, zapalenia płuc. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zadał pytanie czy pacjenci przewlekle chorzy, którzy zostaną w tym 
czasie przeniesieni do innych szpitali mają zagwarantowany powrót do tej samej obsługi 
lekarskiej co jest bardzo waŜną rzeczą, czy wtedy nie tworzy się teŜ ponownie nabór na to 
miejsce.  
Ponadto radny będąc w branŜy budowlanej wie, Ŝe w okresie wakacyjnym to są najdroŜsze 
firmy wykonawcze. Zatem uwaŜa, Ŝe wykonywanie w tym czasie remontów wewnątrz 
zamkniętego obiektu to jest juŜ pewną taką rozrzutnością. W okresie zimowym „budowlańcy 
mają największe przestoje i wtedy takie rzeczy robią. A moŜe to nie chodzi tylko                             
o budowlańców? Chyba w tym wypadku było by lepiej robić zimą”.   
 
Dyrektor poinformował, Ŝe po okresie przerwy wszystkie łóŜka będą do obłoŜenia takŜe nie 
będzie Ŝadnego problemu z przyjęciem pacjentów.  Podkreślił takŜe to, Ŝe przez system 
zarządzania jakością i przez Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny jest zobligowany 
do pobrania 5 badań bakteriologicznych z róŜnych punktów czerpania wody w PZOZ oraz 
wymazów bakteriologicznych ze sprzętu medycznego i wybranych sal chorych. W związku              
z tym nie ma takiej moŜliwości, Ŝeby te 2 Oddziały cały czas w ruchu ciągłym egzystowały, 
musi być przerwa w działalności.   
 
Radna Maria Sobczak-Kaleta była zainteresowana jak radzą sobie inne szpitale, w których nie 
dochodzi do zamykania oddziałów. Co do zapadalności na poszczególne schorzenia wskazała, 
iŜ w okresie wakacyjnym często dochodzi do wzmoŜenia chorób układu krąŜenia. Radna 
akurat w wakacje miała przyjemność być na Oddziale Internistycznym w Wojewódzkim 
Szpitalu i ze statystyk wynika, Ŝe liczba osób przyjmowanych na ten oddział wzrasta około 
20-30% i na korytarzach znajdują się pacjenci. 
 
Dyrektor podkreślił, Ŝe gdyby szpital liczył 3-4 oddziały to wówczas jest moŜliwe wyłączenie 
jednego, bo na pozostałych moŜna przyjmować chorych, ich leczyć i rehabilitować.              
W sytuacji gdzie są  tylko 2 oddziały, w tym jeden mały  jest to nierealne.   
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Radna Maria Sobczak-Kaleta zapytała, czy dyrektor planuje takie posunięcie takŜe                        
w przyszłym roku. 
 
Dyrektor odpowiedział, Ŝe jeszcze nie czyni planów na rok przyszły. Będą złoŜone 2 wnioski, 
najpierw na informatyzację, potem na modernizację  PZOZu. Nie wie czy otrzyma środki,                
w jakiej wysokości i na co. TakŜe trudno dzisiaj zakreślić plan inwestycyjny na rok 2009.  
 
Radny Adam Bączyk wyraził zainteresowanie czy w związku z przerwą w działalności  nie 
będzie zagroŜenia z wykonaniem kontraktu. 
 
Dyrektor powiedział, Ŝe kontrakt na 2008r. został wykonany w 100% na kaŜdą procedurę 
medyczną, a nawet jeszcze otrzymał kwotę 400.000 zł z tytułu nadwykonania.  
  
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu wnioskował o przerwę. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1410. 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1425. 
 
Dyrektor zaznaczył, Ŝe nie wskazana jest zmiana terminu remontu ze względu na statystki 
medyczne, do których ma dostęp, Ŝe najmniejsza zachorowalność jest w okresach letnich,              
a największa w okresach teraz do połowy maja nawet połowy czerwca i potem od połowy 
września do końca roku. TakŜe wnioskowanego terminu od 17 października nawet bałby się 
zaproponować Radzie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Klubu Radnych PO o przesunięcie  
terminu czasowego zaprzestania działalności Oddziału Chorób Wewnętrznych i Oddziału dla 
Przewlekle Chorych w PZOZ w Zgierzu w okresie „od 17.07.2009r. do 17.08.2009r.” na  
termin „od 17.10.2009r. do 17.11.2009r.”. 

Za przyjęciem głosowało  11 radnych. 
Przeciw głosowało   12 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosku nie przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  13 radnych. 
Przeciw głosowało   10 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/291/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.  w sprawie zaopiniowania wniosku o czasowe 
zaprzestanie działalności Oddziału Chorób Wewnętrznych i Oddziału dla Przewlekle Chorych 
w Powiatowym Zespole Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad. 12c) 
Projekt uchwały w sprawie obsługi księgowo-finansowej niektórych szkół i placówek 
oświatowych  stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Wicestarosta w imieniu Zarządu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/292/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.  w sprawie obsługi księgowo-finansowej niektórych szkół 
i placówek oświatowych stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
Ad. 12d) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/293/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.  w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zgierskiego na lata 2007-2015 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad. 12e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego 
na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Krzysztof Gawroński zasugerował, aby w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym zapisać, 
chociaŜ z niewielką kwotą, inwestycję przebudowa skrzyŜowania w Borszynie. Jest to 
skrzyŜowanie drogi powiatowej z drogą wojewódzką. Jest jednym z najniebezpieczniejszych 
miejsc w Powiecie Zgierskim.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/294/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.  w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Ad. 12f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „A”   stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „A”  po autopoprawkach przyjętych przez Zarząd Powiatu w dniu 19 marca 2009r. 
stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Skarbnik Powiatu Jarosław Sosnowski w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Radny Henryk Tomczak poinformował, iŜ Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 
Przestrzennej po raz drugi skierowała wniosek do Zarządu Powiatu o rozwaŜenie 
umieszczenia w planie inwestycyjnym wykonania dokumentacji na ul. Parzęczewską                        
i ul. Targową. Poprosił o stanowisko Zarządu w tej sprawie.   
 
Starosta podkreślił, Ŝe przy dzieleniu nadwyŜki budŜetowej naleŜy brać pod uwagę całokształt 
funkcjonowania Powiatu Zgierskiego. Na tę chwilę Zarząd proponuje przeznaczyć środki na 
przebudowę ul. Łagiewnickiej w całości na odcinku od ul. Długiej do ul. Chełmskiej. Starosta 
zgodził się, Ŝe skrzyŜowanie ul. Parzęczewskiej z ul. Gałczyńskiego jest to temat bardzo 
waŜny, za który naleŜy się wziąć jak najszybciej, ale muszą być na to środki finansowe. JeŜeli 
po przetargach zresztują się środki, wtedy Zarząd będzie analizował kwestie dalszych ciągów 
komunikacyjnych. JeŜeli będzie wola ze strony miasta do partycypacji na pewno Zarząd 
zmierzy się z tematem.   
 
Radny Wojciech Budziarski podał, Ŝe na Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 
Przestrzennej składał wniosek o przeznaczenie nadwyŜki budŜetowej na cele inwestycyjne 
związane z modernizacją ul. Parzęczewskiej i ul. Targowej jako elementów bezpieczeństwa    
w centrum miasta jak i udroŜnienia ruchu.  Sądzi, Ŝe nie musi nikogo przekonywać, Ŝe to jest 
newralgiczny punkt Zgierza. Radny rozumie wszystkie wydatki, natomiast nie rozumie 
wydatku 900.000 zł na przebudowę windy w Starostwie Powiatowym i całej infrastruktury            
z tym związanej. Radny zgłosił wniosek do przedmiotowego projektu uchwały, aby                      
z środków przeznaczonych na remonty w Starostwie Powiatowym zdjąć kwotę 200.000 zł  na 
wykonanie dokumentacji dla ul. Parzęczewskiej, ul. Targowej w Zgierzu.    
 
Radny Henryk Tomczak poparł wniosek przedmówcy. Powiedział, Ŝe na Komisji radni prosili 
o przedstawienie kalkulacji kosztów remontów w Starostwie Powiatowym, skąd wskazana 
kwota. Taka kalkulacja nie została przedstawiona „A zatem, jeŜeli około 1.200.000 zł pojawia 
się generalnie na archiwum, modernizację, przebudowę dźwigu itd., itd. to zdjęcie kwoty 
200.000 zł i zrobienie tej dokumentacji na drogę nie burzy w niczym koncepcji Zarządu. Bo 
proszę państwa jak słucham, albo nie słyszę argumentów, które by przemawiały  za tym, aby 
na terenie Zgierza w inwestycjach ulicznych zrobić niewiele to odnoszę takie wraŜenie, Ŝe to 
nie ma nic wspólnego z jakąś strategią drogową czy postępowaniem gospodarczym, a istnieje 
prawdopodobieństwo takie, Ŝe Zarząd w tej materii zachowuje się nie po gospodarsku, ale 
politycznie. Bo kogoś tutaj ktoś nie lubi to znaczy, Ŝe nawet takich drobnych rzeczy nie 
naleŜy robić.” 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk przypomniał, Ŝe od 5 lat mieszkańcy proszą o inwestycję                       
ul. Gałczyńskiego i ul. Parzęczewskiej w Zgierzu. Przez 4 lata były odpowiedzi, Ŝe nie ma 
funduszy. Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński trzykrotnie obiecywał Radzie Osiedla              
650-lecia (radny posiada takie dokumenty), Ŝe będzie dokumentacja skrzyŜowania                            
ul. Gałczyńskiego z ul. Parzęczewską. Ostatnio na spotkaniu Rady Osiedla Wicestarosta 
obiecywał, Ŝe będą na to pieniądze. Znowu nie ma? To juŜ chyba nie przypadek.  
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Starosta zaznaczył, Ŝe jest daleki od tego, Ŝeby doszukiwać się jakiś animozji pomiędzy 
Zarządem a władzami miasta Zgierza, bo takich animozji nie ma. Gdyby obiektywnie 
spojrzeć na inwestycje, które są robione, to przy praktycznie zerowym wsparciu finansowym 
ze strony miasta inwestycje postępują. Gdyby zliczyć kilometry dróg, które zostały zrobione 
na terenie miasta Zgierza to śmiało powiat mógłby konkurować z miastem. Rozumie, Ŝe skala 
potrzeb jest olbrzymia. Jednak naleŜy równieŜ mieć na uwadze budynek Starostwa 
Powiatowego. Nikt nie wymyślił sobie jakieś normy czy to szerokości otworów drzwiowych, 
niczyja wina, Ŝe winda jest taka jaka jest. Kwestia i dozoru technicznego nad windą                        
a przede wszystkim odpowiedzialności za zdrowie  i Ŝycie osób przemawia za tym, Ŝe naleŜy 
się z problemem zmierzyć. Ilość problemów jest olbrzymia. To nie tylko sam budynek 
Starostwa, to nie tylko drogi, to równieŜ placówki oświatowe, to równieŜ domy pomocy 
społecznej, PZOZ. TakŜe gdzie by nie spojrzeć mogą pojawić się głosy, Ŝe dlaczego 
dofinansowanie jest z jednej strony, a nie ma dofinansowania z innej strony. Zarząd jest 
otwarty i gotowy do współpracy z samorządami. Dowód tego, Ŝe moŜna się porozumieć 
kilkakrotnie był widoczny. Starosta powtórzył, Ŝe temat skrzyŜowania ul. Parzęczewskiej              
z ul. Gałczyńskiego jest tematem bardzo waŜnym, do zrobienia. Zarząd będzie chciał się                 
z nim zmierzyć rozpocząć i zakończyć, ale trzeba mierzyć siły na zamiary. Na tę chwilę                   
z uwagi na totalną dewastację teŜ bardzo waŜnej ul. Łagiewnickiej Zarząd tam zdecydował 
się realnie skupić środki. śeby jak najszybciej wdroŜyć procedury przetargowe, Ŝeby ta droga 
wyglądała tak jak powinna wyglądać. „Nie ma sporu chyba między radnymi z koalicji, 
opozycji, z Zarządem co do tego, Ŝe jest konieczność zrobienia ul. Parzęczewskiej                                
i ul. Gałczyńskiego. Jest wola Zarządu tylko, Ŝe jeŜeli mamy odpowiedzialnie do tego 
podchodzić to rozmawiajmy jak będą środki finansowe. Zobaczymy po przetargach, które 
będą przeprowadzone, jak to wszystko wyniknie. Wtedy na pewno usiądziemy i będziemy 
analizować priorytetem tym, o którym mówiłem. No nie przekonujmy się, Ŝe temat jest 
waŜny”.  
 
Radny Henryk Tomczak przyznał, Ŝe na Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury 
Przestrzennej teŜ słyszał na temat współpracy samorządów. Rozumie, Ŝe obydwie strony 
powinny te współpracę kreować. Ale jeŜeli powiat jako właściciel drogi widzi, Ŝe ma 
strategiczne drogi czy ulice, które wymagają remontu to nie moŜe stawiać sprawy tak,                  
Ŝe jeŜeli samorząd na danym terenie nie angaŜuje się finansowo to nie robi się nic. „To,                  
Ŝe Zarządowi się udało nawiązać skuteczną współpracę z wieloma samorządami na zasadzie 
partycypacji w kosztach budowy przez te gminy to chwała za to. Natomiast, Ŝeby robić z tego 
oręŜ taki, Ŝe jeŜeli któryś samorząd w danym momencie być moŜe nawet pieniędzy nie ma 
Ŝeby w tę drogę wkładał to wtedy powiat czeka i jej nie robi to jest cięŜkie nieporozumienie”.   
 
Radny Wojciech Budziarski podkreślił, Ŝe to nie jest prawdą, Ŝe samorząd zgierski nie wyraŜa 
gotowości do współuczestnictwa w remoncie tej drogi. Zainteresowanie jest, radny osobiście 
rozmawiał z Prezydentem w tej sprawie. TakŜe wola jest.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk oznajmił, Ŝe na pytanie czy jest negatywna ekspertyza wyłączająca 
dźwig, Ŝe on nie moŜe być eksploatowany jeszcze przez jakiś czas na Komisji BudŜetowo-
Finansowej dowiedział się, Ŝe nie ma. Pytał się czy jest ekspertyza wykluczająca 
zastosowania tych samych regałów w archiwum. Nie ma. Więc to nie są rzeczy, które trzeba 
robić dla bezpieczeństwa, tylko po prostu Starosta chce podnieść standard elegancji obiektu. 
„Nie ma takiego przymusu robienia, jest to forma robienia super biura w czasach, które chyba 
wszyscy określamy za cięŜkie”.   
 
Sekretarz Powiatu Wiesław Stankowski nadmienił, Ŝe to nie jest tak, Ŝe Starosta chce 
podnieść standard budynku, pracy pracowników. Jest to obowiązek wynikający z ustawy 
prawo budowlane i rozporządzeń wykonawczych, o zasobie narodowym i archiwaliach. Jest 
to takŜe obowiązek ze względów bezpieczeństwa.  
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JeŜeli chodzi o archiwum to w tej chwili mamy 2 metry bieŜące przestrzeni archiwalnej. Na 
dzień dzisiejszy mamy zgromadzonych 500 metrów bieŜących dokumentów. Rocznie 
aktualnie przybywa 100 metrów bieŜących dokumentów. Pomieszczenia na dole muszą być 
dostosowane do obowiązujących wymogów, muszą spełniać określone warunki ze względu 
na instalacje tam istniejące. Tam musi być wentylacja, muszą być zabezpieczenia gazowe                
i wszystkie inne. Poprzez modernizację pomieszczeń przez zainstalowanie dosyć drogich 
urządzeń, przesuwalnych regałów zyskujemy ponownie taką powierzchnię jaką mieliśmy do 
tej pory. Na tym polega ta modernizacja. Nie nasza fanaberia. Akta muszą być uŜytkowane 
przez kilkanaście lat, nie moŜna ich przekazywać, określone przepisy to regulują.  
Co do dźwigu. Budynek, w którym mieści się Starostwo zbudowany był w latach 70-tych. 
Dźwig był zrobiony w roku 1975. Dzisiaj brak jest jakichkolwiek części zamiennych, 
(zaprzestana produkcja). Ostatnia awaria trwała 2 tygodnie, poniewaŜ trzeba było na 
warsztatach zregenerować element, bo nie było moŜliwości jego zakupienia. Modernizacja 
dźwigu była podejmowana we wnioskach juŜ od 5 lat. Dźwig nie spełnia aktualnych 
wymagań dotyczących zdrowia i bezpieczeństwa zawartych w dyrektywie Unii Europejskiej 
Nr 95/16 i funkcjonujących w Polsce norm PN/EN8180/2005. Nie spełnia rozporządzenia 
Ministra Infrastruktury z 12 kwietnia 2002r. w sprawie warunków technicznych, brak 
przystosowania dźwigu dla osób niepełnosprawnych.  Podany kosztorys nie obejmuje samego 
dźwigu lecz całą infrastrukturę, którą naleŜy wykonać, tj.: wjazd, drzwi, platformę, łazienki 
dostosowane i same wymogi dźwigu, czyli drzwi suwane, wentylacja itd. Szacunkowy 
kosztorys prac budowlanych sporządzony został na podstawie wymiarów, pomiarów 
wykonanych we własnym zakresie oraz z ustnych zapytań o cenę dźwigu. Dokumentacja 
pokaŜe jakie będą dokładne koszty tego zadania. Ale pomyłki chyba wielkiej nie będzie.  
W 2003r. przegląd techniczny budynku wykazał 16 zaleceń, które wykonane zostały 
częściowo dopiero w roku 2007 i 2008. śeby móc w przyszłości funkcjonować trzeba spełnić 
wszystkie  przepisy wynikające z obowiązujących norm bezpieczeństwa. Jest taka sytuacja,                
Ŝe dźwig jest dopuszczalny, ale nie spełnia tych wymagań. Awarie się zdarzają. Nie naleŜy 
czekać aŜ dojdzie do nieszczęścia i wówczas dopiero modernizować. 
 
Radny Krzysztof Kozanecki zastanawiał się czy nie moŜna by było rozwaŜyć modernizacji 
budynku Starostwa z udziałem środków PFRON. Wówczas zasadnym byłby wniosek radnego 
Wojciecha Budziarskiego by z części pieniędzy przeznaczonej na planowaną przez Zarząd  
modernizację budynku Starostwa zdjąć kwotę 200.000 zł z przeznaczeniem jej na 
dokumentację wykonania skrzyŜowania ul. Parzęczewskiej z ul. Gałczyńskiego, a lukę tę 
uzupełnić z środków PFRON. Wykonanie dokumentacji to dość długa procedura. To kwestia 
uzgodnień ze wszystkimi instytucjami. MoŜe się okazać, Ŝe będzie to procedura 
przekraczająca poza ramy 2009 roku. Niepodjęcie tematu jeszcze w tym roku to odłoŜenie go  
na właściwie przyszłość nieprzewidywalną. 
 
Starosta oświadczył, iŜ  postara się, Ŝeby w tym roku znalazły się środki na dokumentację 
skrzyŜowania ul. Parzęczewskiej z ul. Gałczyńskiego w Zgierzu. śeby temat ten w tym roku 
rozpocząć. Zarząd przeanalizuje propozycję radnego Kozaneckiego. JeŜeli będzie juŜ 
kompletna dokumentacja Zarząd pokusi się, Ŝeby z PFRON środki pozyskać.  
 
Radca prawny Maciej Kucharski nawiązując do wniosku radnego Wojciecha Budziarskiego 
poinformował, Ŝe art. 60 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie powiatowym stanowi 
jednoznacznie, iŜ zarządowi powiatu przysługuje  wyłączne prawo zgłaszania propozycji 
zmian w budŜecie powiatu. W związku z tym wszystkie wnioski zgłaszane przez radnych 
podczas sesji muszą być przedmiotem posiedzenia zarządu i to zarząd podejmie decyzję czy 
te wnioski uwzględnić, czy nie, czy w tej uchwale, czy w innej. Natomiast jeŜeli zarząd nie 
wyrazi zgody na zmianę projektu uchwały, który jest w tej chwili przedmiotem obrad Rady to 
Rada w drodze głosowania podejmuje decyzję o podjęciu tej uchwały czy teŜ nie, ale w takiej 
wersji w jakiej Zarząd ją przekazał.  
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Starosta oznajmił, Ŝe Zarząd kilkakrotnie debatował nad przedmiotowym projektem uchwały. 
W nawiązaniu do swojej deklaracji, którą złoŜył przed chwilą nie moŜe wyrazić zgody na 
dokonanie zaproponowanej zmiany.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosował     1 radny. 
Wstrzymało się od głosu    8 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/295/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.   w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Ad. 12g) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „B”  stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/296/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.   w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Ad. 12h) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „C”  stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/297/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.   w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Ad. 12i) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „D”  stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
Skarbnik w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/298/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad. 12j) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 26 września 2008 r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz 
dotyczącego przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie 
ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka            
w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej stanowi załącznik nr 32                       
do protokołu. 
 
Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/299/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 27 marca 2009r.   w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 26 września 2008 r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą 
Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu 
Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 
E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej  stanowi 
załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Ad.13 
Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego wobec rządowego projektu ustawy Prawo 
geologiczne i górnicze stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej Krzysztof Kozanecki przekazał, iŜ nie zgłoszono 
uwag propozycji do treści przedmiotowego projektu. 
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Radny Henryk Tomczak zwrócił uwagę, Ŝe w  uzasadnieniu projektu stanowiska jest 
napisane, Ŝe nowy projekt ustawy ogranicza wpływ samorządu na toczący się proces 
udzielania koncesji. Natomiast radny słyszał komentarz Poseł na Sejm RP Hanny 
Zdanowskiej, Ŝe  w zakresie wpływu samorządu na procedurę udzielania koncesji nie ma 
Ŝadnej zmiany. W związku z tym, poprosił, aby Przewodniczący Klubu Radnych PiS                     
w imieniu wnioskodawców przekazał informację jaka jest róŜnica między dotychczasową 
ustawą, a projektem nowej; na czym polega szkodliwość tego nowego projektu. Wówczas 
radny będzie mógł zająć właściwe stanowisko podczas głosowania. 
 
Starosta w imieniu wnioskodawców oznajmił, iŜ Klub Radnych PiS zainteresował się 
projektem ustawy Prawo geologiczne i górnicze. Jakoś tak pokrywa się on w czasie 
zamierzeniami  dotyczącymi prywatyzacji sektora energetycznego. Nowością w projekcie 
ustawy jest między innymi fakt, iŜ będzie moŜna dokonywać zbycia juŜ raz uzyskanej 
koncesji przez jednego przedsiębiorcę na innego przedsiębiorcę. Wcześniej taka moŜliwość 
dotyczyła tylko kopalni kruszyw niczego więcej. W tej chwili zarówno koncesja na 
wydobycie ropy, gazu, węgla brunatnego, węgla kamiennego jakiegokolwiek innego 
uzyskane chociaŜby przez Kopalnię Adamów za chwile będą mogły stać się własnością 
jakiejś innej firmy, która będzie akurat zainteresowana nabyciem w ten sposób 
prywatyzowanych przedsiębiorstw. Według projektu ustawy wygląda to tak, Ŝe wójt, 
burmistrz, prezydent opiniuje koncesje na rozpoznanie złoŜa. Pierwszeństwo w uzyskaniu 
koncesji na eksploatację odkrytego złoŜa ma podmiot, który wcześniej to złoŜe rozpoznał,                                
je udokumentował w tym momencie rola samorządu ogranicza się do uzgodnienia tej koncesji 
ze sposobem zagospodarowania terenu określonego w dokumentach planistycznych, czy to            
w planie zagospodarowania przestrzennego, czy teŜ w przypadku braku planu 
zagospodarowania  przestrzennego w studium uwarunkowań kierunków zagospodarowania 
przestrzennego. Tu następuje juŜ tylko uzgodnienie, nic ponad to. A jeden z przepisów 
projektowanej ustawy stanowi, iŜ w momencie gdy następuje niezgdoność pomiędzy 
zamierzeniami wynikającymi z koncesji, a sposobem zagospodarowania terenu określonym          
w tych zamierzeniach, w  materiałach planistycznych wówczas dokonuje się zmiany tych 
zapisów. Czyli nie ma tutaj moŜe, jest po prostu musi. Wprost wtedy ex lege dokonuje się 
modyfikacji. Tutaj rolą wójta będzie chyba tylko i wyłącznie przygotowanie projektu uchwały 
co do zmiany studium bądź zmiany zagospodarowania przestrzennego. NaleŜy zwrócić uwagę 
na zapis, wskazujący jakie dokumenty są wymagane w momencie ubiegania się o koncesję. 
W momencie, kiedy ktoś ubiega się o koncesję na wydobycie złóŜ węgla brunatnego nie musi 
nawet dysponować tytułem prawnym do terenu. Jest to literalnie wskazane w projekcie 
ustawy. ChociaŜby juŜ te argumenty przesadzają o tym, iŜ z punktu widzenia interesu 
społeczności lokalnej zgierskiej, z punktu widzenia mieszkańców gminy Zgierz, z punktu 
widzenia interesu równieŜ władz samorządowych nie moŜna zgodzić się z tym i dopuścić do 
tego, aby rola samorządu była ograniczana tylko do uzgadniania projektu koncesji badania 
złóŜ, a w przypadku juŜ koncesji na eksploatację. Rolą wójta będzie tylko i wyłącznie 
dostosowanie materiałów planistycznych do tego co wynika z dokumentacji przygotowanej 
na dane złoŜe. „Ja sądzę, Ŝe jest to wystarczające uzasadnienie do tego, aby rzeczywiście 
pochylić się nad tematem i wyrazić sprzeciw. Ja jako mieszkaniec Powiatu Zgierskiego 
uwaŜam, Ŝe  ustawa w takim kształcie nie ma racji bytu.”   
 
Radny Krzysztof Kozanecki powiedział, Ŝe brakuje mu tutaj pewnej informacji jak to jest                   
w ustawie aktualnie obowiązującej. Intencją radnego Tomczaka było to, aby radni poznali 
róŜnice między prawem obecnie obowiązującym, a tym które jest przez Rząd proponowane. 
Radny chciał  sprawdzić stan obecnie obowiązujący, ale niestety Biuro Rady nie dysponuje 
moŜliwością dostępu internetowego do serwisu prawnego. W tym miejscu radny do Starosty 
skierował wniosek, aby udostępnić Biurze Rady taki dostęp do serwisu prawnego, by radni 
mogli z niego w razie potrzeby skorzystać.  
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Kontynuując radny dzisiaj po wyjaśnieniach Starosty nie jest w stanie przyjąć stanowiska 
jakiegokolwiek, albowiem nie ma pewnych danych, które pozwoliłyby mu jakiekolwiek 
stanowisko przyjąć. Jest wielkim obrońcą samodzielności samorządów lokalnych, ale bez 
znania ustawy obecnie obowiązującej nie potrafi powiedzieć czy projekt tą samorządność 
ogranicza czy teŜ nie ogranicza. Po drugie prawo geologiczne dotyka materii bardzo 
powaŜnej, a mianowicie zasad gospodarki, zasad realizowania gospodarki w zakresie energii. 
Tutaj następuje niewątpliwie konflikt interesów  między społecznościami lokalnymi,                         
a koniecznością zapewnienia bezpieczeństwa energetycznego państwa. Naturalną koleją 
rzeczy jest tak, Ŝe środowiska lokalne nie Ŝyczą sobie na swoim terenie kopalni, elektrowni                   
i tego rodzaju innych urządzeń i zakładów. Wyobraźmy sobie, Ŝe wyposaŜymy samorządy 
lokalne w taką władzę, Ŝe zablokują jakąkolwiek inwestycję energetyczną na swoim terenie – 
to skąd będziemy mieć prąd. JeŜeli wszystkie gminy, wszystkie powiaty, wszystkie 
samorządy województw będą miały taką broń, Ŝe będą mogły zablokować budowę 
jakichkolwiek kopalni, budowę jakichkolwiek elektrowni na swoim terenie to bezpieczeństwo 
energetyczne państwa będzie zagroŜone. Radny dzisiaj bez tej wiedzy o całym projekcie 
ustawy oraz o obecnie obowiązującej nie potrafi zająć odpowiedzialnie jakiegokolwiek 
stanowiska. W związku  z tym radny wnioskował, by podobnie jak przy dyskusji nad 
zajęciem stanowiska w sprawie koncesji na rozpoznanie złóŜ w Rogóźnie dać sobie jeszcze 
miesiąc czasu i na sesji kwietniowej wrócić do sprawy. Dać radnym szansę na spokojne 
zapoznanie się z materiałami źródłowymi i przyjęcie wtedy stanowiska odpowiedzialnego. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o przesunięcie na sesję kwietniową 
przedmiotowego stanowiska.    

Za przyjęciem głosowało  11 radnych. 
Przeciw głosowało     9 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Radca prawny odniósł się do wątpliwości związanych z głosowaniem nad zmianą porządku 
dzisiejszych obrad w związku z przyjętym wnioskiem. Radny Krzysztof Kozanecki wnosił                  
o to, aby dyskusję nad projektem stanowiska przesunąć na  sesję kwietniową po to, aby radni 
mieli czas na zaznajomienie się z projektem nowej ustawy prawo geologiczne i górnicze.              
W wyniku głosowania wniosek został przez Radę przyjęty. Wobec takiego stanu rzeczy               
w porządku obrad sesji kwietniowej powinien znaleźć się punkt dotyczący przyjęcia 
stanowiska. Nie naleŜy głosować zmiany porządku obrad, gdyŜ ten punkt Rada juŜ  
wprowadziła do porządku obrad w dniu dzisiejszym. Rada przyjmując wniosek postanowiła 
przesunąć termin podjęcia stanowiska na sesję kwietniową.  
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu poprosił o przerwę.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1535. 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1550. 
 
Starosta w imieniu Zarządu zgłosił wniosek o przerwę w posiedzeniu sesji Rady Powiatu 
Zgierskiego. Spowodowane jest to dokumentami, z których jeden wpłynął wczoraj na drugi 
Zarząd czeka - jest informacja, Ŝe wpłynie w poniedziałek łącznie z aneksem do umowy.               
OtóŜ z Urzędu Marszałkowskiego wpłynęła umowa o dofinansowanie projektu w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Projekt nazywa się „Kalejdoskop wiedzy” w ramach 
programu operacyjnego współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. Swoim zakresem obejmuje on Zespół Szkół Rolniczych im. Batalionów 
Chłopskich w Bratoszewicach. Jest to oś priorytetowa Rozwój wykształcenia kompetencji             
w regionach działanie 9.2 Podniesienie atrakcyjności jakości szkolnictwa zawodowego.                
Po przeanalizowaniu tego dokumentu zdaniem Zarządu zachodzi konieczność przygotowania 
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jeszcze dodatkowych uchwał, które będą przedmiotem debaty Rady. Sprawa dotyczy zarówno 
szkoły w Bratoszewicach jak i Zespołu Szkół Nr 1 w Głownie na którą jeszcze do dzisiaj 
dokumenty nie wpłynęły. Według wiedzy Zarządu trzeba będzie dokonać pewnych 
modyfikacji chociaŜby w uchwale budŜetowej. Temat jest bardzo waŜny, jest moŜliwość 
pozyskania środków.  Wobec tego Zarząd wnosi o przerwę w obradach sesji do wtorku              
31 marca br. Do tego czasu Zarząd przygotuje stosowne dokumenty, które umoŜliwi ą                   
w sposób odpowiedzialny podpisanie umów.     
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe 29 maja br. odbędzie się X Spartakiada Władz 
Samorządowych Województwa Łódzkiego. Grupa radnych zgłosiła akces do udziału                    
w zawodach strzeleckich i nie mogła by uczestniczyć w majowej sesji. W związku z tym 
zaproponował, aby majowa sesja odbyła się o tydzień wcześnie, tj. 22 maja o godz. 1000.    
 
Radni nie zgłosili sprzeciwu. 
 
Przewodniczący Rady przerwał obrady XXXIV sesji o godz. 1555. Ogłosił, iŜ sesja zostanie 
wznowiona 31 marca 2009r. o godz. 1330.  
 
Radni nieobecni: 
1) Jarota Bogdan, 
2) Wawrzyńczak Paweł, 
3) Marciniak Zofia, 
4) Tołłoczko Tomasz. 
 
Przewodniczący Rady wznowił obrady XXXIV sesji 31 marca o godz. 1335. 
 
Starosta oznajmił, iŜ wniosek Zarządu o przerwanie sesji umotywowany był koniecznością 
przygotowania jeszcze jednego projektu uchwały zmieniającej budŜet Powiatu Zgierskiego. 
Projekt uchwały związany jest bezpośrednio z moŜliwością pozyskania środków z Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. Projekt realizowany jest w dwóch placówkach oświatowych, 
czyli: w Zespole Szkół Rolniczych im. Batalionów Chłopskich w Bratoszewicach i Zespole 
Szkół Nr 1 im. Prof. Romualda Adama Cebertowicza w Głownie.  
Starosta zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
zmiany  uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                  
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „E”. 
Zgodnie z tym projektem uchwały w planie dochodów dział 801 Oświata i wychowanie 
rozdział 80130 Szkoły zawodowe § 2008 Dotacja rozwojowa oraz środki na finansowanie 
Wspólnej Polityki Rolnej nastąpi zwiększenie o kwotę 310.351,89 zł i analogicznie kwota ta 
zostanie ujęta w planie wydatków, które są bezpośrednio związane z ww. projektem. Podjęcie 
tej uchwały umoŜliwi Zarządowi podpisanie umowy z Urzędem Marszałkowskim w Łodzi. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 
XXXIV sesji w pkt 14  projektu uchwały w sprawie zmiany  uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009 – druk „E”. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1340 w celu odbycia posiedzenia Komisji 
BudŜetowo-Finansowej dla zaopiniowania ww. projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1410. 
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Ad. 14 
Projekt uchwały w sprawie zmiany  uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                   
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009            
– druk „E” stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Finansowej Mirosław Pilarski przedstawił pozytywną 
opinię Komisji do projektu uchwały. 
 
Radna Ilona Zinser w imieniu Klubu Radnych PO powiedziała, Ŝe radni są jak najbardziej za 
pozyskiwaniem funduszy. Grzechem by było nie skorzystać z takiej okazji. Oczywiście 
popierają takie inicjatywy, nie podlega to Ŝadnej dyskusji. JeŜeli chodzi o ZSR                               
w Bratoszewicach radni są jak najbardziej za. Byłoby tak równieŜ, jeŜeli chodzi o ZS Nr 1                       
w Głownie, ale w tym wypadku radni czują się niekomfortowo, poniewaŜ zostają postawieni 
przed taką sytuacją, Ŝe umowy jeszcze nie ma, a oni muszą ją teraz głosować i przedstawiać 
swoje opinie. W związku z tym radni prosiliby jednak najpierw umowę, potem głosowanie.     
 
Radny Krzysztof Kozanecki zgłosił następujące uwagi do projektu uchwały: 
• brak podpisu radcy prawnego – nie wie czy ten projekt był przez niego analizowany, 
• dlaczego w § 2 przywoływany jest art. 184 ust. 1 pkt 6 ustawy o finansach publicznych,              

a nie jest on z kolei uwzględniony w podstawie prawnej uchwały. 
 
Skarbnik wyjaśnił, Ŝe intencja Zarządu jest taka, Ŝe „w momencie podpisania umowy, która 
moŜe nastąpić na dniach, moŜe to nastąpić w ciągu tygodnia, moŜe w ciągu dwóch tak 
naprawdę z treści tej umowy, którą tutaj mamy, podejrzewam, Ŝe treść będzie bardzo podobna 
do treści umowy, jaka będzie zawierana na okoliczność pozyskania środków dla szkoły                    
w Głownie, niestety wynika to, Ŝe środki są przekazywane określonym harmonogramem.                      
W wypadku na przykład tej umowy, którą mam przed sobą  jest informacja w harmonogramie 
płatności, Ŝe środki te zostaną przekazane do końca marca. RównieŜ te środki, które wpłyną 
na rachunek Starostwa muszą być niezwłocznie przekazane szkole, która będzie ten projekt 
realizowała. W umowie, którą będziemy zawierać na okoliczność Cebertowicza zapewne 
będzie zapis o przekazaniu środków do końca kwietnia. Przypomnę, Ŝe sesja w tym 
momencie będzie przed kwietniem, czyli mogła by się zdarzyć taka sytuacja, Ŝe byłyby 
środki, które by były na naszym rachunku, a nie mielibyśmy najmniejszej podstawy do tego 
Ŝeby te środki przekazać szkole, a następnie Ŝeby szkoła mogła realizować ten wydatek. I tu 
jest nijako takie wyjście naprzeciw tej całej sytuacji tak, aby no miejmy nadzieję nie było 
potrzeby prośby o to, Ŝeby zorganizować sesję nadzwyczajną. Od razu w tym momencie 
uprzedzę, Ŝe nie są to jedyne szkoły, które składają i aplikują o tego typu środki. W tej chwili 
wiemy juŜ co najmniej o 3 takich szkołach, które  z naszego powiatu ubiegają się o te środki.  
I moŜe być taka sytuacja, Ŝe Zarząd będzie zmuszony do wystąpienia w miesiącu sierpniu               
z prośbą o zwołanie sesji nadzwyczajnej tak, aby moŜna było zawrzeć umowy na środki 
unijne w ramach tych programów. 
Podstawa prawna tak, tu jeŜeli chodzi o ten załącznik wymieniony w § 2 istotnie mówi się                
o tym, Ŝe jest to tytuł naszego załącznika. Czy podstawa prawna akurat w tym momencie 
powinna być taka czy teŜ nie, no ja przypomnę, Ŝe to nie jest jedyna uchwała, która zawiera 
ten załącznik, ja  oczywiście sprawdzę czy przy uchwale, która była podejmowana przez 
Wysoką Radę czy ta podstawa była. Nie wiem, nie jestem radcą prawnym, nie będę się 
wypowiadał czy akurat tego typu podstawa powinna się znaleźć.” 
 
Przewodniczący Rady zapytał Zarząd, dlaczego nie ma opinii radcy prawnego do projektu 
uchwały i nie ma równieŜ radcy prawnego na sesji? Gdyby był mógłby wyrazić opinię w tej 
chwili.  
 
Starosta w imieniu Zarządu poprosił o przerwę dla wyjaśnienia sprawy.  
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Przewodniczący Rady ogłosił przerwę o godz. 1420.  
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1545. 
 
Wicestarosta w imieniu Zarządu przede wszystkim przeprosił za tak znaczne wydłuŜenie 
przerwy. Faktem jest, Ŝe nie było podpisu radcy prawnego na przedmiotowym projekcie 
uchwały. Jest to błąd Zarządu, za który przeprasza. Radca prawny w dniu dzisiejszym ten 
projekt uchwały miał parafować, ale niestety z przyczyn rodzinnych musiał pilnie wyjechać.  
Zarząd próbował, aby inny radca, który nie pracuje w Starostwie, zajął się tą sprawą. Niestety 
nie wyraził na to zgody.  Radca prawny Maciej Kucharski w formie faksowej przesłał opinię, 
która stwierdza, iŜ ten projekt uchwały jest zgodny pod względem formalno-prawnym.  
Następnie Wicestarosta ustosunkował się do zgłoszonych zastrzeŜeń prawnych dotyczących 
art. 184 ust. 1 pkt 6 ustawy o finansach publicznych. Generalna zasada jest taka, Ŝe tzw. 
preambuła prawna musi wskazywać te przepisy, które w sposób wyraźny wskazują, iŜ dany 
organ ma prawo czy obowiązek podjąć daną decyzję w formie uchwały, czy zarządzenia.                     
Art. 184 ust. 1 pkt 6 brzmi, Ŝe uchwała budŜetowa jednostki samorządu terytorialnego określa 
wydatki na programy realizowane ze środków, o których mowa w art. 5 (artykuł mówiący                 
o wydatkach czy dochodach ze środków zewnętrznych). „W podstawie prawnej po prostu 
musi być tylko to na co najczęściej czytamy, Ŝe rada powiatu, rada gminy uchwala, 
zatwierdza, przyjmuje. Musi być to w sposób wyraźny określone. Dlatego teŜ ten art. 184                      
ust. 1 pkt 6 nie moŜe się znaleźć w podstawie prawnej, natomiast znalazł się art. 165, który 
mówi, iŜ budŜet jednostki samorządu terytorialnego jest uchwalany w formie uchwały 
budŜetowej na dany rok budŜetowy. Z kolei art. 12 pkt 5 ustawy o samorządzie powiatowym 
stanowi, iŜ do wyłącznej właściwości rady powiatu naleŜy uchwalenie budŜetu powiatu”.   
   
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXIV/300/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 31 marca 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009  stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Ad. 15 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 37 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
 
Ad. 16 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
Ad. 17 
Starosta oświadczył, iŜ odpowiedź na interpelację radny otrzyma na piśmie w statutowym 
terminie. 
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Ad. 18 
Radny Krzysztof Gawroński poinformował, Ŝe Wojewódzkie Zrzeszenie Ludowe Zespołów 
Sportowych w Łodzi organizuje imprezę dla samorządowców. Jest to szereg imprez, gdzie 
między innymi 29 maja br. będą zawody strzeleckie. Jest juŜ 5 kandydatów, którzy chcieliby 
na te zawody pojechać. DruŜyna moŜe liczyć 8 osób. W związku z tym zaprosił chętnych do 
udziału w tych zawodach. Zawodników zgłasza Przewodniczący Rady, formalności załatwia 
Biuro Rady, radni jadą oficjalnie jako reprezentacja Powiatu Zgierskiego. Regulamin                       
i kalendarz zawodów będzie w Biurze Rady.  
 
Radna Zofia Ogórek podkreśliła, iŜ nie chciałaby aby było precedensem to co miało miejsce 
w pkt 5 porządku obrad, aŜeby stało się być moŜe tradycją. Komisja Oświaty, Kultury, Sportu 
i Rekreacji zapoznała się z kalendarzem imprez kulturalnych i sportowych i wie, Ŝe są  
organizowane imprezy róŜnej rangi. JeŜeli radni mieli okazję uczestniczyć przy wręczaniu 
dyplomów uczestnikom „ALBERTIANY” to moŜe dobrze byłoby, aby stało się tradycją 
uczestnictwo radnych w tak miłych momentach wręczenia dyplomów laureatom Powiatu 
Zgierskiego. Radna taki wniosek poddała pod rozwagę Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe dzisiejsze wydarzenie było inicjatywą samego Festiwalu 
Twórczości Teatralno-Muzycznej Osób Niepełnosprawnych „ALBERTIANA 2009”, dlatego 
Ŝe nie wszyscy byli na zakończeniu.  Jest otwarty na takie inicjatywy i przychyli się do 
kaŜdego takiego wniosku. Poprosił Zarząd, o zgłoszenie, jeŜeli będą takie potrzeby.  
Następnie Przewodniczący przypomniał o obowiązku składania oświadczeń majątkowych. 
 
Ad. 19 
Osoby nie będące radnymi nie zabierały głosu  
 
Ad. 20 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XXXIV sesji Rady Powiatu Zgierskiego 31 marca godz. 1557. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 


